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DRIE GENERATIES
In deze rubriek beantwoorden drie mensen 
dezelfde vraag, bekeken door de bril van hun 
eigen generatie. Deze week: op welke manier 
en op welke toestellen kijken ze televisie?

‘Kijken wanneer het 
ons goed uitkomt’

V ic Lenaers (66) was pas drie 
jaar oud toen in 1953 de 
eerste tv-uitzending in ons 

land op antenne ging, dus groei-
de hij net als zijn zoon Wim (38) 
en zijn kleinzoon Pieterjan (6) op 
met de beeldbuis als kameraad. 
De manier waarop deze drie tel-
gen van hetzelfde geslacht televi-
siekijken, is echter verschillend.

„Ik heb niet echt een favoriet 
programma,” zegt Vic, „maar ik 
kijk dagelijks naar Het journaal. 
Duidingsprogramma’s, zoals Van 
Gils & gasten, liggen me ook wel. 
Meestal kijk ik live naar die pro-
gramma’s en altijd op een tv-toe-
stel. Ik heb wel een pc en een ta-
blet, maar die gebruik ik niet 
om tv te kijken. Sinds kort neem 
ik ook al eens programma’s op, 
maar dan eerder voor alle veilig-
heid, voor het geval dat ik er eens 
niet in slaag om live te kijken.”

Dat ligt volstrekt anders bij 
zijn zoon Wim, die steevast uit-
gesteld kijkt. „Als ik ’s avonds 
van het werk kom, wil ik eerst 
tijd maken voor het gezin en het 

avondeten. Mijn vrouw en ik kij-
ken daarom liever naar program-
ma’s die we vooraf opnamen, op 
een moment dat ons goed uit-
komt. Wanneer de kinderen in 
bed liggen, gebeurt het dat we al-
lebei nog wat werk verrichten en 
intussen een tv-programma af-
spelen op onze tablet, zoals het 
Eurovisiesongfestival. Zelf kijk ik 
ook graag naar de programma’s 
van Jani Kazaltzis of ga ik op 
zoek naar nieuws uit Limburg, 
met onder meer nieuwsfragmen-
ten van TV Limburg. Eigenlijk 
kijk ik nog maar zelden televisie 
op een tv-toestel.”

De jongste Lenaers, Pieterjan, 
zit wel geregeld voor het klas-
sieke tv-toestel en dat doet hij 
graag. „Zoveel als ik maar wil”, 
beweert hij schalks. ’s Ochtends 
zet hij de tv aan en kijkt hij naar 
jeugdzenders als Ketnet of Nic-
kelodeon. Zijn voorkeur gaat 
daarbij uit naar de tekenfilms 
van SpongeBob en het Ketnetpro-
gramma Helden. Wanneer het 
aanbod hem niet bevalt, of wan-

neer zijn zus bepaalt wat er ge-
keken wordt, haalt hij zijn ta-
blet boven en gaat hij op zoek 
naar wat hem wel zint. Vaak zijn 
dat de filmpjes van de popu-
laire Nederlandse vlogger En-
zo Knol. Voor wie even niet kan 
volgen: een vlogger is iemand 
die zijn dagboek in de vorm van 
filmpjes op het internet zet. Wat 
vindt Pieterjan daar leuk aan? 
„Gewoon, ik vind dat chic,” klinkt 
het. „Ik wil dat later ook doen.”

Ondanks zijn prille leeftijd kan 
Pieterjan prima overweg met al-
le toestellen en afstandsbedienin-
gen. Het is duidelijk, hij is een di-
gital native, iemand die opgroeit 
met technologie.

Opa Vic lacht: „Ik was ongeveer 
zo oud als Pieterjan toen ik voor 
het eerst een televisie zag. In on-

ze straat woonde één familie met 
een tv-toestel. Daar mochten we 
af en toe eens gaan kijken. Na een 
uurtje vonden die mensen dan 
dat het welletjes was geweest en 
stuurden ze ons terug naar huis.” 
Heeft hij heimwee naar die tijd? 
„Nee hoor, ik vind het veel beter 
zoals het nu is, met een ruim aan-
bod om uit te kiezen. Neem nu de 
documentaires op National Geo-
graphic, die vind ik echt fantas-
tisch.”

Had de tijd dat iedereen live 
naar één zender keek toch ook 
geen voordelen? Had je toen geen 
magische momenten waarop ie-
dereen ’s anderendaags over het-
zelfde programma sprak? „Nee”, 
zegt Vic, „dat heb ik nooit zo erva-
ren. Televisieprogramma’s waren 
voor mij nooit een gesprekson-
derwerp, of het moest een voet-
balwedstrijd zijn.”

Voor Wims generatie was dat an-
ders. „Ik herinner me hoe in mijn 
jeugd iedereen keek naar bepaal-
de programma’s, zoals Het huis 
van wantrouwen, met Mark Uytter-

hoeven en Wouter Vandenhaute. 
Daarover werd dan de volgende 
dag op school gepraat. Of het eer-
ste seizoen van De Mol. Dat was 
week na week samen kijken en 
speculeren. Er was nog geen Twit-
ter of Facebook, dat werd in le-
vende lijve besproken. Dat gevoel 
mis ik nu wel. Toen kon iedereen 
uitkijken naar de volgende afleve-
ring van een programma. Nu be-
kijk je een volledig seizoen van 
een serie wanneer je eens een paar 
dagen ziek thuis bent.”

Spreekt Pieterjan ook over te-
levisieprogramma’s met zijn 
vriendjes? „Alleen over het 
nieuws, als er iets heel ergs ge-
beurd is, zoals die aanslagen.” 
Maar tv-helden naspelen, dat 
doen de jonge snaken wel. „Power 
Rangers”, zegt Pieterjan enthousi-
ast. En kijk, het imiteren van tv-
helden herkennen Vic en Wim uit 
hun eigen jeugd. Zo zijn er dus 
toch gewoonten die alle genera-
ties met elkaar delen.

Luk Vanmaercke

Vic, Pieterjan en Wim Lenaers, met tablet en televisie.  © Luk Vanmaercke
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Jongerennummer
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Het verheugt me in kerk & leven 
de medewerking van de jeugd 
te vinden. In het Dossier lees ik 
over Wereldjongerendagen in 
Toronto, Keulen, Sydney en 
Madrid. Dit jaar gaat men naar 
Krakau, in Polen. Dat is allemaal 
mooi, maar waarom moet men 
duizenden kilometer vliegen of 
rijden, als er in elk dorp in Bel-
gië een kerk staat? Daar ziet men 
nooit een jonge mens.

Ik las dat zelfs de leerkrachten 
in ons katholieke onderwijs niet 
meer ter kerke gaan. Ik vind dat 
die mensen een voorbeeldfunc-
tie hebben.

Ik zie het in mijn eigen fami-
lie. Drie van mijn kinderen zijn 
gedoopt, gevormd en gehuwd in 
de kerk. Ze staan in het katholiek 
onderwijs, maar gaan niet meer 
naar de mis. Ik maakte trouwens 
aan alle drie de opmerking. Eén 
van hen is zelfs adviseur in het 
kleuter- en lager onderwijs.

Mijn besluit? Zoek het niet 
zo ver, maar doe het hier. Onze 

kerken worden weldra afgebro-
ken, krijgen een andere bestem-
ming of worden misschien mos-
keeën. Helaas.
maurice mertens, 
Denderleeuw

Celibaat (1)
kerk & leven, 18 Mei 2016

Zou het niet beter zijn om de 
celibaatsproblematiek van de 
priesters meer objectief en met 
zin voor onderscheid te benade-
ren, in plaats van te polariseren?

Hoe kunnen bijvoorbeeld trap-
pisten, benedictijnen of francis-
canen die voor een streng kloos-
terleven kozen, gehuwd zijn of 
kinderen hebben?

Voor seculiere priesters ligt de 
zaak anders. Het zou de westerse 
Kerk een boost geven indien 
de celibaatsverplichting wordt 
afgeschaft. Er zijn geen theolo-
gische bezwaren. Tijdens het eer-
ste millennium waren vele pries-
ters gehuwd. In ons land zijn er 
nu heel wat gehuwde diakens, 
die bijna als priester fungeren. 

Met sommige van hen zijn er 
problemen, juist vanwege hun 
gehuwde status. Rome wordt 
dus geconfronteerd met proble-
men in het derde millennium. 
Problemen die zich ook voorde-
den in het eerste millennium.

De Kerk is een wereldkerk. 
Haar structuur maakt dat men in 
Rome goed is geïnformeerd. De 
ervaring doet de rest.
Bernard De Leener, Brussel

Celibaat (2)
kerk & leven, 18 Mei 2016

Het katholieke priestercelibaat 
bestaat al heel lang, maar was 
niet altijd zo absoluut als wij 
het nu kennen. In de Bijbel zijn 
argumenten voor en tegen te 
vinden: Paulus was voor, Petrus 
was getrouwd. In de eerste eeu-
wen na Christus waren pries-
ters meestal getrouwd, de onge-
huwde of gehuwd-maar-kuise 
priesters waren vreemde, maar 
bewonderde uitzonderingen.

Vanaf de vierde eeuw waren er 
meer priesters ongehuwd. Op het 

Concilie van Elvira (306) werden 
hogere priesters (dekens en bis-
schoppen) verplicht tot onthou-
ding, niet tot celibaat. Pas met de 
eerste twee Lateraanse concilies 
(1123 en 1139) werd het celibaat 
algemeen opgelegd. Enkel onge-
huwde mannen werden nog toe-
gelaten tot het priesterschap, wat 
pas in 1917 in het canonieke recht 
werd ingeschreven. Er waren 
ook praktische argumenten mee 
gemoeid, zoals het erfrecht. Van 
een gehuwde priester erfden 
zijn vrouw en kinderen, van een 
ongehuwde ging de erfenis naar 
de Kerk. Er was ook het gevaar 
van nepotisme, het bevoordelen 
van eigen familieleden.

In de zestiende eeuw kantten 
onder meer Erasmus en keizer 
Karel V zich tegen het celibaat. 
Daarom werd het op het Concilie 
van Trente (1545-1563) bevestigd 
als reactie op de huwelijken van 
protestantse voorgangers.

Het priestercelibaat is geen 
doctrine, maar een canonieke 
wet. Dat betekent dat de paus 
zonder problemen die wet kan 

veranderen. Het is een regel, 
maar geen absoluut principe.
achiel ViLain, kapellen

Vrouwen
kerk & leven, 18 Mei 2016

In verband met het enorm pries-
tertekort en bijgevolg de gebrek-
kige zielenzorg, moet de Kerk 
zich dringend bezinnen over de 
valorisatie van vrouwen. Nu al 
zijn zij veel meer dan mannen 
betrokken bij de werking van 
elke parochie. De rol die vrou-
wen vandaag in onze openbare 
samenleving vervullen, wordt 
steeds groter en is absoluut niet 
te vergelijken met hun beperkte 
tweederangsrol in Jezus’ tijd. In 
sommige universitaire studie-
richtingen vormen zij de meer-
derheid. In de Kerk zien we een 
onderbenutte capaciteit van de 
helft van de bevolking. Het is de 
plicht van de Kerk die enorme 
bron, zowel qua aantal, intellect 
als inzet, optimaal aan te spre-
ken en in te zetten.
eric minsaer, schoten

„eigenlijk kijk ik nog  
maar zelden televisie  
op een tv-toestel”


